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25. oktober 2019 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Naalakkersuisoq for Råstoffer og Arbejdsmarked ytrede disse ord efter mødet: “Her 

signalerede vi klare ønsker fra Grønlands side, til gavn for Grønland og dens befolkning .” 

Hvilke klare ønsker drejer det sig om? 

(Medlem af Inatsisartut Múte Bourup Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Naalakkersuisoq for Råstoffer og Arbejdsmarked skrev følgende efter møde med embedsmænd for 

den Amerikanske regering samt repræsentanter fra Danmark den 23. oktober 2019.  

“I dag hold vi gode og udbytterige møder med repræsentanter fra USA, hvor også Ambassadør Carla 

Sands deltog. Her signalerede vi klare ønsker fra Grønlands side, til gavn for Grønland og dens 

befolkning.” 

Kampen om Arktis som desværre også fører en opgradering af militæret med sig maner til megen 

forsigtighed. Og vi skal passe på med ikke at tage forhastede beslutninger i kølvandet på den store 

interesse fra stormagterne med efterfølgende tilbud. Det er nødvendigt med en fornuftig tilgang, 

hvor den grønlandske befolknings interesser bliver beskyttede.  

Og hvis Naalakkersuisut har taget konkrete tiltag skal dette ske med inddragelse af andre, for dette 

handler om borgernes fremtid.  

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  


